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Zápis z 8. jednání Komise pro humanitární pomoc Ukrajině RMČ 
Praha 10, které se konalo dne 27. 5. 2022, videokonferenčně 

od 8:32 do 9:24 hodin

Přítomní členové KOM: Mikuláš Pobuda, Ing. Jana Komrsková, Ing. Zdeněk Vávra, Ph.D., 
JUDr. Radmila Kleslová, Ing. Michal Narovec, Mgr. Pavel Mareš Ing. Petr Beneš, MgA. David 
Kašpar.
Omluvení členové KOM: Ing. arch. Martin Valovič.
Neomluvení členové KOM:-
Hosté: Ing. Marek Šuran, Mgr. Tomáš Procházka OKP.
Jednání KOM bylo zahájeno v 8:32 hodin.

Program: schválené body jednání

1. Schválení programu 8. zasedání KHPU.
2. Schválení zápisu ze 7. zasedání KHPU.
3. Návrh na změnu rozpočtu 2022 - přesun finančních prostředků z odvětví 0010 - 

Pokladní správa do odvětví 0062 - Sport.
4. Aktuální situace a další informace.
5. Návrhy politických klubů k činnosti KHPU.
6. Diskuze, různé.

Popis průběhu jednání KHPU.

K bodu 1. Schválení programu KHPU č. 8.
Předseda konstatuje, že KHPU byla na dnešním jednání schopná usnášení. Předseda KHPU 
následně nechal hlasovat o programu, který byl členům komise předem rozeslán a doplněn o 
bod 3.
Průběh hlasování:
Pro: 8
Proti: 0
Zdržel se: 0
Nehlasoval: 0

program jednání byl schválen

K bodu 2. Schválení zápisu ze 7. zasedání KHPU.

Předseda KHPU nechal hlasovat o znění zápisu KHPU č. 7 ze dne 13. 5. 2022 (byl rozeslán 
elektronicky).
Do diskuze k případnému doplnění zápisu se nikdo nepřihlásil.
Průběh hlasování:
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Pro: 8
Proti: 0
Zdržel se: 0
Nehlasoval: 0

zápis z jednání byl přijat

K bodu 3. Návrh na změnu rozpočtu 2022 - přesun finančních prostředků z odvětví 0010- 
Pokladní správa do odvětví 0062 - Sport.

Předseda předal slovo, kterého se ujal vedoucí OKP Mgr. Tomáš Procházka a stručně 
představil návrh na přesun finančních prostředků. Jedná se o pořádání výuky českého jazyka, 
na Horském hotelu v Jánských Lázních na Černé Hoře, pro děti běženců UK z Prahy 10. 
Nabídka na tyto pobyty je od Majetkové - Praha 10 a. s.
Radmila Kleslová uvedla, že má s tímto problém, neboť není patrné například, jak budou 
tyto děti na kurz vybírány. Určitě by se dala pořádat výuka zde v Praze na školách pro větší 
počet dětí za stejné finanční prostředky. Ne všichni UK je potřeba dotovat a není zřejmé, zda 
bude nějaká spoluúčast atd. Je pro pořádání výuky ČJ, ale zde v Praze.
Tomáš Procházka uvedl, že jde o nabídku od Majetkové a.s. a v materiálu je popsán průběh 
kurzů, takže kdo se přihlásí, bude zřejmě vybrán.
Zdeněk Vávra si myslí, že záměr je dobrý a jde o skloubení výuky se zotavením. Je potřeba 
aby se tato nabídka dostala k těm potřebným. Dále jej zajímá položka 10 tisíc Kč na vybavení, 
to je na učebnice a pomůcky?
Tomáš Procházka ano, to je asi na pracovní listy atd.
Michal Narovec se zeptal, zda to budou jediné jazykové kurzy, které pořádáme?
Tomáš Procházka ano, v době prázdni se zaměřením na děti.
Michal Narovec si myslí, že za tyto prostředky se dá v Praze uspořádat toho víc a pro větší 
množství dětí. Kolik je to výjezdů, dva. Postrádá tam efektivitu.
Radmila Kleslová souhlasí a za 500 tis se toho určitě dá udělat víc, odpadne doprava atd. 
Lépe se dá spolupracovat v Praze s rodiči, dvoufázová výuka, sportovní program.
David Kašpar není předkladatel materiálu, ale nijak ho nerozporuje, každá příležitost se má 
využít. Nedokáže posoudit tu finanční částku. Je to další krok k inkluzi žáků UK do 
společnosti. Upozornil na nedávné neschválení žádosti na RMČ o dotaci od MV ČR, kde bylo 
také pamatováno na využití dotace pro výuku ČJ.
Ale záměr bude podporovat.
Jana Komrsková doplnila, že jazykové kurzy již dávno na Praze 10 běží a uváděný navrhovaný 
přesun prostředků je z dotačních prostředků MHMP. Výběr žáků je ten, že nabídka půjde do 
všech škol a kdo se přihlásí tak pojede. Stejně jako u žáků z ČR se nezjišťuje jejich sociální 
potřebnost. Organizují se různé pobyty a rodičům je ta cena alespoň z části dotovaná. Je to 
prostě příležitost a děti už začínají česky rozumět, jsou zde již delší dobu. Letos byl také velký 
problém sehnat prostor pro pořádání příměstských táborů. Školy se v létě masivně 
rekonstruují od malování až po větší zásahy.
Tomáš Procházka toto potvrdil, není moc volného a vhodného místa.
Radmila Kleslová se zeptala, zda se boudou finančně podílet rodiče. Když bude vědět, že se 
hlásí potřební, tak je pro návrh. Bezplatně jí to vůči našim dětem není férové, je také potřeba 
dělat něco pro děti z Prahy 10.
Mikuláš Pobuda upřesnil, že spoluúčast je 500 Kč.
Zdeněk Vávra uvedl, že délka kurzu a efektivnost jsou dvě různé věci. Děti můžou 
navštěvovat týdně dvě hodiny s nekvalifikovaným lektorem a nic jim to nepřinese a můžou 
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jet na týdenní kurz s kvalitním lektorem, vhodně naplánovaným programem a přínos to mít 
může. Jsou do plánovaných kurzů také zapracovány přípravné kurzy, protože tam by výuka 
jazyka byla asi potřeba také.
Michal Narovec upřesnil a rekapituloval, že tady spoluúčast je 500 Kč, 500 tis je z dotace od 
MHMP a další kurzy se dělají na Praze 10 průběžně, takže on s tím žádný problém nemá. 
Radmila Kleslová se zeptala, proč se dělá teda finanční přesun.
Jana Komrsková uvedla, že dotace již přišla (1.9 mil) a postupně se používá na různé věci 
v souvislosti s uprchlickou vlnou. Jedná se o běžnou technickou úpravu rozpočtu.
Předseda KHPU navrhl znění usnesení k tomuto bodu:

KHPU doporučuje RMČ Praha 10 schválit návrh na změnu rozpočtu z odvětví 0010 - Pokladní 
správa do odvětví 0062 - Sport.

Průběh hlasování:
Pro: 7
Proti: 0
Zdržel se: 1
Nehlasoval: 0

Doporučení KHPU bylo schváleno

K bodu 4. Aktuální situace a další informace

David Kašpar informoval krátce o problematice školství. Uzavírají se zápisy pro občany ČR, 
kapacitně je vše zhruba naplněné. Kapacita pro zápis dětí UK v červnu je minimální, spíše 
nejsou. Stále se čeká na pokyny a stanovisko od Ministerstva školství, MHMP atd.
Petr Beneš uvedené potvrdil a dále se toho obává, protože se sice vypíší zápisy UK dětí, ale 
není místo. Takže se ptá na to, jak se bude dále postupovat, zda je plán „B". Volné jsou 
jednotky míst.
David Kašpar uvedl, že se čeká na metodický pokyn, jedná se o systémové řešení a pokud 
bude zájem, je možné pozvat paní vedoucí OŠK k vysvětlení situace. Není v silách žádné MČ 
tento problém vyřešit samostatně. Musí přijít jednotné řešení.
Petr Beneš, situace je stabilizovaná. Je ale otázkou zda a jak to bude nadále. Hovoří se o datu 
k 30. 6. 2022, do kterého je poskytováno ubytování v rámci vyhlášeného nouzového stavu. 
Jak to bude dále, není zcela jasné. Od Majetkové a.s. a vedení BDM přicházejí různé žádosti 
na dovybavení bytových jednotek atd. Například byly zamítnuté žádosti na instalaci žaluzií. 
Do komise KHPU byl poslán aktuálně email obsahující požadavky na nákup postelí atd.
Mikuláš Pobuda upřesnil, že se jedná o situační zprávu (přeposláno členům elektronicky) od 
vedoucího OBN na kterého se obrátily UK koordinátorky s žádostí o materiální dovybavení. 
Jedná se o postele z lkea v počtu 89 ks do 3 podlaží BDM v celkové ceně 154.860 Kč. Dále 
jsou v emailu popisovány technické nedostatky, následné uskladnění po ukončení ubytování 
atd. jak dále evidovat matrace atd.
Pavel Mareš upřesnil, že jsme komise pro pomoc běžencům UK a je přednější ohled na 
základní komfort při spánku, každý má spát důstojně. Chápe, že žaluzie jsou pro odstínění 
slunce a můžou ovlivnit kvalitu spánku. Na ubytovacích jednotkách je více osob, než na kolik 
je to dimenzováno.
Mikuláš Pobuda uvedl, že je cílem vypracovat stanovisko nebo doporučení, na základě 
kterého může OBN vypracovat mat., do RMČ ke kterému se budeme následně předem také 
vyjadřovat. Dává toto tedy informativně ke zvážení.

3



PlO-232148/2022

Petr Beneš uvedl, že p. Březina by právě teď potřeboval nějaké doporučení, zda nakoupit 
požadované, nebo ne.
Pavel Mareš uvedl, že se vše řeší za pochodu. Na MHMP byla včera schválena další dotace a 
za sebe se přiklání k vyhovění. Nicméně nebude v tento okamžik hlasovat k doporučení pro 
OBN, ale případně až pro doporučení konkrétního materiálu do RMČ. Jednoduše řečeno, 
postele jsou lepší než matrace a matrace jsou lepší než karimatky.
Mikuláš Pobuda upřesnil, že není potřeba ihned přijímat doporučení. Je potřeba se nad tím 
zamyslet a k věci se vrátit třeba příští týden.
Radmila Kleslová s tímto názorem souhlasí a vyjádření se může dát v příštím týdnu. 
Primárně je to ale na rozhodnutí RMČ.
Petr Beneš upřesnil, že tyto pokyny k dovybavení jdou od STA a on žádný mat v této věci do 
RMČ dávat nebude. Pokud je to potřeba tak ať mat do RMČ dá STA. Připomínky OBN jsou 
podle něho zcela legitimní.
Mikuláš Pobuda závěrem ktéto problematice uvedl, že se pokusí ve věci získat další 
informace a bude členy komise informovat a případně svolá jednání KHPU.

Dále proběhla k této věci další krátká diskuze bez přijmutí konkrétního stanoviska.

K bodu 5. Návrhy politických klubů k činnosti KHPU.
Bez návrhu.

K bodu 6. Diskuze, různé
Mikuláš Pobuda informoval o chystaném záměru MHMP a MV ČR spočívající ve výstavbě 
stanového městečka (jako v Tróji) v gesci MHMP, HZS a České Pošty a.s. v prostoru Malešic 
v ulici Sazečská.
Miloš Jurča uvedl, že dne 24. 5. 2022 v ranních hodinách byl informován o tomto záměru od 
pracovníka MHMP stím, že na místě samém došlo ke kladnému vyhodnocení vhodnosti a 
technické proveditelnosti tohoto záměru. Vzhledem ktomu, byla požadována přítomnost 
odpovědné osoby z OŽP k posouzení nutnosti kácení náletových dřevin, křoví atd na druhý 
den 25. 5. 2022 ve 14 hodin. Následně došlo k informování vedení MČ a příslušného odboru. 
Jedná se o zařízení pro cca 150 až 200 osob z řad bezdomovců - běženců UK, u kterých je 
zatím nejasné poskytnutí humanitární ochrany atd. z důvodu předešlého udělení občanství 
v EU. Na uvedené schůzce bylo konstatováno, že žadatelé musí na ÚMČ Praha 10 doručit 
OŽP řádnou žádost o povolení kácení na kterou bude v řádné zákonné lhůtě reagováno. Do 
současné doby 27. 5. 2022 v 9.15 hodin, nejsou v této věci známé další relevantní informace. 
Mikuláš Pobuda dále informoval o příštím plánovaném zasedání, KHPU dne 8. 6. 2022 od 17 
hodin. Projednávat se budou dotace v humanitární oblasti. Členové dostanou pozvánku a 
odkaz včetně přístupu do příslušného programu MČ na dotace.
Pavel Mareš následně požádal o zaslání stručného průběžného přehledu čerpání dotačních 
prostředků od MHMP na humanitární pomoc UK.
Jana Komrsková uvedla, že na OEK existuje tabulka, kde je to přehledně uvedeno a 
doporučuje její rozeslání členům KHPU.
Radmila Kleslová požádala o zasílání průběžných informací k Malešicím.

Předseda KHPU sdělil, že příští jednání bude svoláno na základě operativní situace, nebo platí 
avizované jednání dne 8. 6. 2022 od 17 hodin.

Bc. Miloš Jurča, tajemník KHPU Mikuláš Pobuda, předseda KHPU
27. 5. 2022

4


